
Listopadové školní dění a plány na prosinec

S listopadem už se nachýlilo ke konci 1. čtvrtletí, což s sebou nese i první hodnocení letošní práce žáků
i pedagogů. Pro naši školu je to měsíc, kdy se koná den otevřených dveří, na který je třeba se náležitě
připravit.   Také   letos   tomu   nebylo   jinak   (podrobnosti   se   dozvíte   v samostatném   příspěvku),   ale
napříště bychom tuto akci rádi přesunuli na jaro. Jednak je podzimní termín spojen s pedagogickou
radou a třídními  schůzkami a  jednak se  nám zdá vhodnější   termín  před zápisem do 1.  třídy,   tak
uvidíme…

Naši florbalisti absolvovali s panem učitelem Zaoralem prví kolo florbalové ligy, kde se úspěšně zapsali
pro letošní meziškolní klání. Aktivní deváťáci zorganizovali v rámci dušiček – Halloweenu Kostýmový
den, kdy vyhecovali spolužáky z celé školy, aby se namaskovali do strašidelných kostýmů. Podpořily je
také paní kuchařky, které (také v kostýmech) uvařily „strašný“ oběd :o)

V součinnosti s paní účetní jsme vyplňovaly k monitorovací zprávu projektu realizovaného za bývalého
vedení školy a podařilo se nám zapojit se (se všemi úředními náležitostmi) do projektu „Šablony III.
JAK“. K úředním úkonům také patřila kontrola ÚSSZ, kde byly kontrolovány mzdové záležitosti a nebylo
shledáno pochybení.  Odeslaly  jsme s kolegyňkami na správní  úřad  výkazy  o školní  jídelně a školní
družině, u kterých jsme se dost zapotily. Dále jsme zde měli na pravidelné konzultace kolegyně z SPC
Bruntál   a   SPC  Kapitána  Vajdy  Ostrava,   s nimiž   jsme  probírali   integrované   žáky.  Absolvovali   jsme
několik  školení  v rámci  dalšího  vzdělávání  pedagogických  pracovníků.   Jednalo   se  např.  o  oborová
školení   v informatice   a   práci   s AI,   webinář   pro   školní   jídelnu   o   sestavování   jídelníčku,   odborná
manažerská   školení   ke   školskému   právu,   koučování   lidí   ve   škole   a   leadrshipu   v rámci   projektu
Pomáháme školám k úspěchu a stáž na ZŠ Okružní v Bruntále u pana ředitele Sekaniny k ředitelskému
studiu. Za tuto možnost „nahlédnutí pod pokličku“ i cenné rady jsem velmi vděčná a děkuji Leošovi i
paní zástupkyni Novotné :o)

S deváťáky pokračujeme v aktivní přípravě na přijímací zkoušky – z matematiky je připravuje p. uč. L.
Matzkeová a z češtiny K. Bezová. Nejstarším žákům v rámci přípravy na povolání předáváme pozvánky
na  dny otevřených dveří na různých středních školách, a dokonce jsme i některé náboráře přivítali
přímo ve škole. Proběhl také preventivní program Policie ČR pro 5.-7. třídu na téma šikana a pro 8.-9.
třídu na téma trestní odpovědnost. Ve spolupráci  s Policií  na prevenci patologických jevů budeme
pokračovat i  nadále, protože se nám velmi osvědčila. Další vzdělávací akcí byl  ekologický program
Tonda Obal na cestách, který absolvovaly všechny děti ve škole a byl přizpůsoben čtyřem věkovým
úrovním.

Důležitým tématem pro školu bylo sestavování rozpočtu na příští kalendářní rok a jeho obhajoba na
pracovním   zastupitelstvu   zřizovatelské   obce   a   také   zjišťování,   zda   se   i   Světlá   Hora   zapojí   do
financování světlohorských dětí v základní škole. Trochu mě zarazil přístup vedení obce SH k příspěvku
škole   (resp.   žákům   ze   SH)   a   nepoměr   rozpočtů  MŠ   (3 300 000,-   +   energie   1 200 000,-)   a   námi
navrhovaného rozpočtu ZŠ (2 166 420,- vč. energií). Snad si jsou obojí zastupitelé vědomi, že škola
není jen „drahá“ instituce (zazněly totiž ze Světlé Hory i návrhy, že se lépe vyplatí koupit autobus :o),
ale je to hlavně místo setkávání, instituce, kde se tvoří vztah k místu, kde žijeme, kam se budeme rádi
vracet, což považuji za důležité pro to, aby obec v budoucnu fungovala a „žila“, aby mladí neodcházeli,
nebo se sem vraceli. Škola je celoživotní tématu k hovoru, když se sejdete s přáteli, vzpomínáte, máte
společné zkušenosti, které můžete sdílet, některé pozitivní, některé úsměvné a některé méně... 

 Na konci  listopadu ještě-> zpívání  u  rozsvěcení  vánočních  stromů v obcích (S.  Spáčilová
s dětmi);

 Prodej výrobků žáků na vánočním tvoření ve Světlé;



V prosinci nás čeká mimo jiné:

 4. 12. Mikuláš v tělocvičně (akce AH pro děti);
 Zapojení do projektu „Krabice od bot“;
 Mikulášská nadílka ve škole (děti dětem – akce 9. třídy);
 Preventivní program PČR pro 2.-5. třídu;
 Divadlo Ledové království (1., 2., 4., 6., 9. tř.) -> 80,- Kč/žák;
 Další setkání lídrů škol v rámci projektu PŠÚ;
 Vánoční dílny pro žáky a zájemce;
 Sférické kino pro 1. stupeň;
 Vánoční besídky tříd;
 23. 12.-3.1. Vánoční prázdniny (nástup do školy 6. ledna).

Za tým ZŠ Kamila Bezová


